
Discover Fire

      These words come from St. Paul’s first letter to the Corinthians (15:10) as he experienced how his encounter
with Jesus changed his life.  

       What is grace? Grace is the gift of God’s powerful transformative presence. Christ, fully man and fully God,
is the gratuitous gift that God makes to us of his own life.  To live a life of grace is to live a life in Christ Jesus,
our Lord. This is the grace that justifies (forgives) and sanctifies (helps us grow in charity).

       The Church has come to understand that  grace is communicated by God to us in various ways, but
uniquely  through the sacraments. A life in Christ then is a life of full, conscious, and active participation in the
sacraments. The sacrament that keeps us united and continually transformed is the Eucharist,  the source and
summit of our faith. There is a real power present to and for us at Sunday Mass, it is effective. 

       I mentioned in my homily last weekend that one of the reasons people do not see the Church as relevant is
because of the lack of understand of  how and why Christ is present in the Eucharist. Some say the presence of
Christ is only in the individual and therefore people lose the devotion and reverence to the Eucharist and the
Church. Others go to the other extreme and say that Christ is only in the Eucharist and they focus so much on
pious devotions but do nothing to love their  sisters and brothers.

       The effect of grace begins with our love and reverence for the Eucharist, to love God above all things. Jesus
will say it this way: “If you love others more than me, you are not worthy of me” (Mat 30:37). The love of God
then compelsus to love others and ourselves. That is how the Church becomes relevant: a Church gathered
around and transformed by the grace of the Eucharist is a Church actively working for the progress of all peoples.
That  is our mission as the Church, ye,  you and I are deeply involved in the work of God.

      For this reason we began Partners in the Gospel on July 1st with the celebration of the Eucharist at St. John
the Baptist, followed by a Eucharistic procession to Holy Spirit Parish under the theme “Two parishes united in
the Mission of Christ.” Over 100 people from both parishes participated at Mass and the procession! See some
photos bellow, more to come soon. To help us refocus on the Eucharist  the US Church is undergoing a
Eucharistic revival, which will include a historica  National Eucharistic Congress in Indiana next week, July 17-
21st. Our parish family will be sending 33 delegates from Holy Spirit, 17 teenagers, 8 young adults, 7 adult
chaperones and myself. Please keep us in your prayers! Follow the journey also, I will be posting the whole trip
through our parish  Facebook stories. We look forward to returning with a new zeal and share with you where
we discovered fire. May we always allow the grace of God be effective in us. 

+ Fr. Carlos
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“BY THE GRACE OF GOD I AM WHAT I AM, 
AND HIS GRACE TO ME HAS NOT BEEN INEFFECTIVE.” 
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[Altar servers from both
parishes lead  the procession.  

Knights of Columbus take turns
with the canopy.]

[Fr. Carlos getting 
situated to process]

[Fr Carlos poses infront our the banner before the procession begins.]

[Photos by Omar Camacho, IG @luxmundi.media]



      Estas palabras provienen de la primera carta de San Pablo a los Corintios (15:10),
cuando experimentó cómo su encuentro con Jesús cambió su vida.  

       ¿Qué es la gracia? La gracia es el regalo de la poderosa presencia transformadora de
Dios. Cristo, plenamente hombre y plenamente Dios, es el don gratuito que Dios nos hace
de su propia vida.  Vivir una vida de gracia es vivir una vida en Cristo Jesús, nuestro Señor.
Esta es la gracia que justifica (perdona) y santifica (nos ayuda a crecer en la caridad).

       La Iglesia ha llegado a comprender que Dios nos comunica la gracia de diversas
maneras, pero de manera únicamente a través de los sacramentos. Entonces, una vida en
Cristo es una vida de participación plena, consciente y activa en los sacramentos. El
sacramento que nos mantiene unidos y continuamente transformados es la Eucaristía,
fuente y cumbre de nuestra fe. Hay un poder real presente para nosotros en la Misa
dominical: es eficaz. 

       Una de las razones por las que la gente no ve a la Iglesia como relevante es por la falta
de comprensión de cómo y por qué Cristo está presente en la Eucaristía. Algunos dicen que
la presencia de Cristo es sólo en el individuo y por lo tanto la gente pierde la devoción y
reverencia a la Eucaristía y la Iglesia. Otros van al otro extremo y dicen que Cristo está sólo
en la Eucaristía y se concentran mucho en devociones piadosas pero no hacen nada por
amar a sus hermanas y hermanos.

       El efecto de la gracia comienza con nuestro amor y reverencia por la Eucaristía, amar a
Dios sobre todas las cosas. Jesús lo dirá de esta manera: “Si amáis a los demás más que a
mí, no sois dignos de mí” (Mateo 30:37). El amor de Dios nos obliga entonces a amar a los
demás y a nosotros mismos. Así es como la Iglesia adquiere relevancia: una Iglesia reunida y
transformada por la gracia de la Eucaristía es una Iglesia que trabaja activamente por el
progreso de todos los pueblos. Esa es nuestra misión como Iglesia, tu y yo estamos
profundamente involucrados en la obra de Dios.

      Por esta razón comenzamos Compañeros en el Evangelio el 1 de julio con la celebración
de la Eucaristía en San Juan Bautista, seguida de una procesión eucarística a la Parroquia
del Espíritu Santo bajo el tema “Dos parroquias unidas en la Misión de Cristo”. ¡Más de 100
personas de ambas parroquias participaron en la misa y en la procesión! Vea algunas fotos
a continuación, habrá más próximamente. Para ayudarnos a reenfocarnos en la Eucaristía,
la los Estados Unidos está experimentando un renacimiento eucarístico, que incluirá un
histórico Congreso Eucarístico Nacional en Indiana la próxima semana, del 17 al 21 de
julio. Nuestra familia parroquial enviará 33 delegados del Espíritu Santo, 17 adolescentes, 8
adultos jóvenes, 7 acompañantes adultos y yo. ¡Por favor manténganos en sus oraciones!
Siga el viaje también, publicaré todo el viaje a través de las historias de Facebook de
nuestra parroquia. Esperamos volver con un nuevo entusiasmo y compartir con ustedes
dónde descubrimos el fuego. Que siempre permitamos que la gracia de Dios sea eficaz en
nosotros. 

P C l

“POR LA GRACIA DE DIOS SOY LO QUE SOY, Y SU
GRACIA PARA CONMIGO NO HA SIDO INEFICAZ”. 


